



**DANMARKS
JÆGERFORBUND**

Referat af kredsbestyrelsesmøde kreds 7,

Dato: Torsdag den 4. september 2025

Tid: kl 19.00

Sted: TEAMS

Inviterede:

Morten Hansen (formand)

Marie-Louise Munch Achton-Lyng (HB repræsentant)

Anders Bruun Nørring - **Afbud**

Bjarne P Larsen

Holger Christensen

Kresten Henriksen

Ole Hansen

Martin Nowak Nielsen

Nikolai Lütscher - **Afbud**

Poul Lomholt Poulsen

Sonny Persson

Lars Egedal

Dagsorden jvnf forretningsordenen

1. Godkendelse af dagsorden,
Godkendt
2. Godkendelse af referatet fra sidste møde jf. pkt. 5.6.
Godkendt
3. Opfølgning på punkter fra forrige møde.
Evaluering af kredsårsmødet og beslutning om format tages op på næste møde. Kredsårsmøde 2026 afholdes den 4. marts
4. Orientering om kredsens aktuelle situation.
Fortsat udfordringer med at få udfyldt koordinatorrollerne. Senest har jagthornskoordinatoren trukket sig grundet uheldige datasammenfald samt manglende bred interesse.
Hjortevildt: Der skal vælges en ekstra midlertidig hjortevildtsrepræsentant i kreds 6. Fra vores side fortsætter Kim Vig og Nikolaj Pedersen.
Grøn 3-part presser sig på, og der bliver brugt betydelige ressourcer på området.
Distrikt 3 har mistet et af sine medlemmer i KB. Der arbejdes på, at få fyldt op.
5. Orientering om seneste nyt fra hovedbestyrelsen
6. Punktet rykket frem grundet Marie-Louises bagkant



**DANMARKS
JÆGERFORBUND**

Der er divergerende meninger i HB om strukturen for de jagtfaglige aktiviteter i jagtpolitisk udvalg. Der skal vælges 3 af de eksisterende formænd ind i det nye udvalg, men der er 5 formænd, og der er risiko for, at ikke alle interesseområder vil blive repræsenteret.

Der er tilsyneladende fundet et kompromis, som gør indfører en særregel vedr repræsentation muligt i dette udvalg.

Der skal holdes endnu et møde om emnet i aften.

Der er fortsat åbent for indstillinger frem til den 8. september 2025.

Vildtforvaltningsrådet har møde 15. september. Ulv er på dagsordenen. Reguleringsjægere er blevet aktiveret efter flere angreb i udlandet og et enkelt herhjemme.

Lars Egedal bragte leder fra DOF vedrørende rovfuglehold op.

Der er en del debat omkring implementeringen af de nye forvaltningsprincipper for det store hjortevildt.

Der er en frustration over DJs indblanding fra centralt hold i de lokale hjortevildtgrupper.

7. Orientering om kredsens aktiviteter i den nærmeste fremtid.

Ingen aktiviteter i den nærmeste fremtid.

8. Orientering fra kredsens lokale fora/brugerråd/naturnationalparker m.m.

Der blev rejst spørgsmål om, hvorvidt de nye medlemmer af skovbrugerrådene er meldt ind til rette instanser i styrelsen. Morten ser på sagen.

9. Nye Koordinatorer

Vi mangler nu 4 koordinatorer.

Der er blevet forespurgt internt i bestyrelsen og i distrikterne, om der er potentielle kandidater til de ledige koordinatorroller.

Det har desværre ikke fået nogen egnede kandidater på banen.

Det blev besluttet at uddelegere ansvaret med én rolle til hver distrikt. Følgene blev aftalt:

Distrikt 1: Jagthornskoordinator

Distrikt 2: Jagt- & natursti koordinator

Distrikt 3: Riffelkoordinator

Distrikt 4: Buekoordinator

10. Status på Grøn Trepert - DJ-møde i Næstved samt Distrikterne m.m.

Der er en pågående intens konflikt mellem L&F og DN. Formanden plæderer for at DJ holder sig langt væk fra konflikten og først byder ind, når disse 2 parter er kommet en løsning nærmere. Næste infomøde den 22. september. Der efterspørges mulighed for online deltagelse.

11. Evaluering af - DJ-formandsmøde juni – Repræsentantskabsmødet

Formatet for mødet undertrykker kredse med mindretalsstandpunkter

DJ kan forveksles med DOF i sine holdninger til udsætning af fugle og glemmer fuldstændigt jægerne legitime interesse i jagt i generationer – af hvilken langt det meste nedlagt vildt er de arter, som udsættes.



Valg af medlemmer til organisationsudviklingsudvalget var en farce, hvor man accepterer, at der bliver indvalgt 2 (ud af 3 mulige) medlemmer fra én kreds til trods for, at CL netop havde opfordret til at tænke demografisk spredning.

Vi ønsker at sidde samlet som kreds på formandsmøderne, for at sikre, at kredsens holdninger står helt klart for DJ's ledelse. Morten tager action.

Repræsentantskabsmødet:

Beskæmmende, at HB ikke havde forberedt sig bedre på at få gennemført deres forslag om honorarstigning og voldgiftssagen. I øvrigt var mødet noget tyndt i indholdet.

Bedste indlæg var Danske Skovdyrkere, som talte jagtens sag.

Kunne være interessant at modtage HBs egen evaluering af repræsentantskabsmødet.

Dette punkt gentages på næste KB-møde.

12. Drøftelse af forventning til formandsmødet september

Lars Egedal meddelte, at det er uinteressant at deltage i det nuværende format inklusiv Kaløs manglende forståelse af deres opgave som jagtens frontkæmpere.

Formandsmøder bør kunne begrænses til at kunne gennemføres på én dag uden overnatning.

13. Status på skovbrugerrådsrepræsentanter og kredsbestyrelsens repræsentation i andre råd m.m.

Holger: Meget dårligt fremmøde fra øvrige organisationer i diverse råd.

Naturnationalparker: Kirsten Skovsby orienterede HB om, at der arbejdes med en plan om at finde erstatningsjagt til de jægere, som mister jagtareal grundet NNP. I realiteten vil dette betyde, at man tager jord fra nogle andre jægere (som har jagten i forvejen). Det virker svært uheldigt.

Der er endnu ikke blevet udmeldt medlemmer til Naturnationalpark Amager (baseret på indstillinger fra maj) endnu. Det virker underligt, at der er så lang sagsbehandlingstid, når der var så meget hast.

Nikolaj Pedersen, Gribskov har trukket sig som jægerrådsformand. Nikolaj var den yngste formand i distrikt 4.

Ingen øvrige beretninger

14. Behandling af indkomne forslag og sager til drøftelse.

Ingen punkter modtaget

15. Økonomi status og orientering.

246.000 kroner af årsbudget på 311.000 opbrugt. Vi ser ud til, at kunne holde os inden for budgettet. Med lidt held kommer vi ud med et overskud i størrelsesordenen kr. 30.000, som vil blive lagt i kassen.

Roskilde Dyrske gav bedre regnskab end budgetteret. Marie Louise fik arrangeret, at vi ikke skulle betale pladsleje på Roskilde Dyrske, hvilket sparede kredsens for ca 26.000

16. Bordet rundt med bl.a. nyt fra distrikterne.

God aktivitet i de 2 jagtforeninger i Køge.

Holger har modtaget forespørgsel fra skole vedrørende VR-brillerne. Ligger hos Mads Søholm.

Morten Hansen kontakter Mads med henblik på overdragelse til Holger.

Materiel fra Jens Klaus er i proces med at blive flytte til Holger, som er ny materielansvarlig.



**DANMARKS
JÆGERFORBUND**

Jagtpolitik: Skal tages op på distriktsmøder i alle distrikterne.

Morten foreslår, at vi arrangerer flere årlige jagtpolitiske møder, hvor alle interesserede medlemmer kan deltage.

Vi tager en dybere drøftelse på næste møde

17. Eventuelt og fastlæggelse af næste møde

Ingen punkter til behandling.

Næste møde Teams 15. oktober.